
Skolebestyrelsesmøde 7
Torsdag d. 4. april kl. 17.00-19.30 i pusterummet på Langsøskolen.

Mødeleder:

Afbud: John, Jamil, Mette

Dagsorden

Velkommen til Tina, som afløser Claus. Tina er pædagog både i Solen og
i Danmarkshuset og er derudover TR for pædagogerne.

1. Orientering omkring den politiske vision. “Flere børn skal gå i skole i deres lokalområde”
Oplæg fra forvaltning (17.00-17.30)

Referat:

Flere børn skal gå i skole i deres lokalområde. Der har været en serie på TV2
Østjylland, som har sat fokus på inklusionstanken.

Tildelingsmodel - den måde skolerne får tildelt penge på. Der arbejdes henimod, at
skolerne betaler for elever i inklusionscenter hvert år, i stedet for et engangsbeløb.

Jakob opsummerede den politiske vision:

● Flere elever i skole i lokalområdet
● Lettere for familier, at børn gå i samme skole
● 700 børn går ikke i den lokale skole. Hvis kurven ikke knækkes, vil

dette antal stige til 1000 om fem år
● Øge kompetenceudvikling
● Stadig et eller to specialiserede tilbud.

Salamanca-erklæringen

Erfaringer fra Norge

● bevidst beslutning om at undgå segregerede tilbud
● alle børn inkluderet i almen folkeskole
● fleksibel holddannelse

Vores lokale situation

● stigende segregeringsgrad i Silkeborg ift. Danmark

Konsekvenser

1



● Udhuling af almenområdets økonomi
● manglende indfrielse af den politiske ambition

Processen 2024

● April, maj: Udarbejdelse af forslag med anbefalinger til en ny ordning af
kommunens specialpædagogiske indsatser og en model for
ressourcetildeling. Der arbejdes med overordnede principper.

● Maj: Høring hos skolebestyrelser
● Juni: Politisk behandling - beslutning

● Der er i bestyrelsen bekymring om, hvordan det skal kunne lykkes at kunne imødegå
elevernes behov.

● Hvordan kan vi som bestyrelse udtrykke vores bekymring?
● Der skal arbejdes for den måde tildelingen foregår på. Vigtigt med fokus på de små

skoler med få elever i klasserne. Klassetildeling frem for elevtildeling.

2. Orientering omkring SFO/Klub jf. brev fra udvalg (17.30 - 17.45)

Referat:
● Vi mangler en halv million i budgettet.
● Rasmus er stoppet i sfo’en. Stillingen vil ikke blive genbesat.
● 3./4. klasse er flyttet i klubben pr. 1. april i stedet for 1. maj
● Emily er flyttet fra 6. til 0. klasse, hvor Rasmus var pædagog.
● Møde med SFO- og klub personale onsdag den 10. april, hvor der skal ses på

mulige løsninger til næste år.

● Der blev diskuteret flere forslag til, hvordan vi kan få flere hænder i
sfo’en.

● Vigtigt at have fokus på personalet. Der udtrykkes bekymring.
● Måske en fast dag, hvor 3./4. er i klubben
● Trække på forældre ved ture ud af huset.
● Vigtigt ikke at udvande kvaliteten. Forskel på planlægning og

udførelse.

3. Timefordelingsplan skoleåret 24/25 (17.45-18.00)

Timeoversigt 2024.xlsx
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https://docs.google.com/spreadsheets/d/1p9WUzHDGUF-ylWP5V5bp1vPkeFMkdw23/edit#gid=330850577


Referat:
Der ændres ikke i skoledagens længde. Ønske om at fastholde samme længde som i
indeværende skoleår.
Timeoversigten godkendes af bestyrelsen

Pause (18.00-18.15)

4. Skærmpolitik, afklaring og indsats (18.15-18.45)
Dialog og spørgsmål

Referat:

● Medarbejdergruppen har drøftet ønsket om en skærmpolitik og er kommet
med input.

● Elevrådet har kort drøftet det - de skal snakke mere om det.
● Nye anbefalinger fra ministeriet:

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/feb/240205anbefalinger-om-ska
ermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud

● Nuværende brug af mobiler på Langsøskolen blev gennemgået.

● Skal der laves en overordnet politik, som gælder hele skolen?
○ Børn fra Solen har særlige behov. Fint at børn lærer, at der er forskel på

børn og behov
○ Det kan være svært at forklare andre børn, at de ikke må have skærm
○ Der skal være fælles regler - måske afdelingsopdelt. Men vigtigt, at

mobilerne ikke er tilgængelige i undervisningen. Så kan det diskuteres,
om man skal have den i visse pauser.

○ Skærm: Forskellige behov for skærme alt efter klassetrin.
● Skal skolen være mobilfri?

○ Især problematikken omkring, at der filmes er en udfordring - så derfor
mobilfri.

○ Vigtigt, at mobilen som udgangspunkt skal afleveres - for alle.
5. Valg til skolebestyrelsen, nedsættelse af valgbestyrelse. 18.45-19.00

Referat:

○ Der er to på valg.

○ Vi nedsætter en valgbestyrelse, som består af skoleleder og en fra
bestyrelsen (formanden)

○ Der skrives ud til Voel og Resenbro for at høre om der er nogen interesserede.

6. Nyt fra skoleledelse/skolebestyrelse/medarbejdere (19.00-19.15)
○ Fra ledelse;
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https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/feb/240205anbefalinger-om-skaermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/feb/240205anbefalinger-om-skaermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud


■ Møde med skoleledelsen fra Voel og Resenbro for at samle op på det fælles
skolebestyrelsesmøde

■ Udeskole: Møde med DGI, EliteSilkeborg, Outdoor Silkeborg i den
kommende periode. Der er afsat udviklingstid til personalet i kommende
skoleår, så udeskole kan skydes i gang.

○ Fra skolebestyrelse;
■ Med udgangspunkt i sager i medierne ønskes en drøftelse af, hvordan vi gør

her på skolen. Skal på til et kommende møde
○ Fra medarbejdere

■ Har drøftet både skærmpolitik og ‘flere børn i skole i lokalområdet’ i
personalegruppen. Der er blandt personalet meget forskellige holdninger til
mobilpolitik.

Referat:

7. EVT. (19.15-19.30)

Referat:

Kommende punkter: Skole-hjemsamarbejde
Ordensregler - konsekvens og handlinger

Specialafdelingen
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